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Univerzita Karlova                                                                       V Praze dne 19. 1. 2017  

Právnická fakulta 

 

Zápis z jednání kolegia děkana (KD) konaného dne 19. 1. 2017 

 

Přítomni: děkan Kuklík, proděkani Damohorský, Dvořák, Chromá, Prášková, Skřejpek, 

Tomášek, tajemník Hřebejk, předseda AS PF UK Wintr, místopředseda AS PF UK 

Staša  

 

Omluven: proděkan Beran 

 

Přizváni: ing. Vaňková (k bodu II) 

 

Program:   

Ad I.     sdělení děkana 

Ad II.    návrhy projektů SVV 2017 

Ad III.   evaluace katedry jazyků 

Ad IV.   informace o stavu příprav vnitřních fakultních předpisů 

Ad V.     investiční akce 

Ad VI.   rozdělení hospodářského výsledku za rok 2016 do fondů 

Ad VII.  různé 

    

 

Ad I. 

Děkan: 

- informoval o dopise prorektorky Králíčkové oznamující vznik Centra celoživotního 

vzdělávání UK 

- oproti zápisu z KD z 5. 1. 2017 bude kulatý stůl k „nestudijním“ předpisům 22. 2. 

2017 od 10 hod., ke „studijním“ předpisům 2. 3. 2017 od 9 hodin. AS PF UK bude 

vyzván k nominaci studentů pro kulaté stoly (2. 3. 2017 bude po kulatém stolu KD a 

od 17. hod. zahraniční návštěva) 

- informoval o udělení čestného doktorátu v Karolinu 31. 1. 2017 od 14 hod. 

- informoval o výstavě 25 uměleckých děl (fotografií) v atriu ve dnech 20. – 24. 2. 

2017; výstava bude zahájena vernisáží 20. 2. 2017 od 19 hod. 

   

Ad II. 

     Proděkan Tomášek předložil a uvedl písemný návrh projektů do 8. kola SVV (rok 2017), 

uvedený v příloze tohoto zápisu. 

     Po diskusi KD vyslovilo souhlas s podáním předložených návrhů projektů v celkovém 

finančním objemu 4 390 000 Kč dle přílohy; KD nesouhlasí s podáním návrhu projektu doc. 

Ondřeje (nedoporučen komisí pro vědu a výzkum/ a to z těchto důvodů:  

a) Projekt nerespektuje doporučení Grantové rady UK, děkana a jeho poradních orgánů 

(kolegia a komise pro vědu a výzkum)  
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b) Do projektu je zapojeno příliš mnoho akademických pracovníků v podmínkách, kdy 

Grantová rada UK na základě Zásad uskutečňování Projektů SVV na UK uznává pouze 

publikační a jiné výstupy, jejichž autory jsou studenti řešitelského týmu. 

   

Ad III. 

     Evaluaci katedry jazyků uvedl děkan, připomněl účel evaluace a její kritéria. U katedry 

jazyků je rozhodujícím kritérium výuka. 

   Vedoucí katedry jazyků, proděkanka Chromá, konstatovala disproporci v zájmu studentů o 

jednotlivé jazyky, 90 – 95% studentů volí jako povinný jazyk angličtinu. U ostatních jazyků 

vyučovaných katedrou je zřetelný klesající zájem studentů (v ZS 2016/2017 mělo ve 2. 

ročníku právnickou němčinu jako povinný jazyk zapsáno 41 studentů, právnickou angličtinu 

538 studentů, právnickou francouzštinu 11 studentů, právnickou ruštinu 8 studentů a 

právnickou španělštinu 7 studentů). Kromě toho katedra zajišťuje výuku italštiny, latina a 

češtiny v právních kontextech. 

     Dále zdůraznila, že katedra zajišťuje překlady odborných právnických textů do cizích 

jazyků (cizojazyčná publikační činnost učitelů oborových pracovišť fakulty, překlady nových 

univerzitních předpisů do angličtiny), což je mimo pozornost evaluace, ačkoliv je právní 

překlad komplexní odbornou činností založenou na právnělingvistické komparaci.. 

Konstatovala, že kapacita katedry je na hraně zvládnutelnosti jak v pedagogické oblasti, tak 

překladatelské činnosti. 

     Proděkanka Prášková vyzvedla činnost katedry jazyků v kurzech Juridika. 

     Děkan vyslovil úvahu o možném využití jazykového centra FF UK pro rozšíření jazykové 

přípravy studentů PF UK, vyjíždějících na Erasmus.   

 

Ad IV. 

     Proděkani rámcově informovali za své úseky o potřebě, resp. důvodech novelizace 

vnitřních předpisů PF UK  

     Děkan vyzve AS PF UK, aby nominoval své zástupce do komise (komisí). Před 

předložením novelizovaných předpisů ke schvalovacímu procesu proběhne diskuse formou 

kulatých stolů (viz ad I. tohoto zápisu)      

 

Ad V. 

     Tajemník konstatoval, že od písemné informace pro KD 5. 1. 2017 nedošlo ve věci 

přípravy investičních akcí na PF UK k žádným významnějším posunům.  

     Dne 2. 2. 2017 od 12 hod. v m. č. 114 proběhne pracovní schůzka k investičním akcím 

(děkan, tajemník, A: Hájek, ing. Moravcová).    

 

Ad VI. 

     KD po diskusi doporučilo rozdělit hospodářský výsledek za rok 2016 takto: 

a) do fondu FRIM – cca 50 % 

b) do rezervního fondu – cca 40 % 

c) do fondu odměn za předpokladu, že z něho bude v r. 2016 čerpáno („vrátit 

vyčerpané“) 
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KD zvažovaná podpora studentských mootcourtů nejde financovat z hospodářského 

výsledku. 

 

Ad VII. 

1. proděkan Damohorský: 

- připravil návrh OD ke krizovým situacím. Návrh OD navazuje na OR č. 33/2016; 

proděkan vyzval k zasílání připomínek k návrhu, po jejichž zapracování připraví 

konečnou verzi OD 

- informoval o signalizovaném zájmu některých bývalých absolventů PF UK 

poskytnout prostřednictvím PF UK prostředky na akademické účely. Kolegium 

podpořilo zřízení samostatné nadace, která by tyto případné prostředky spravovala 

a poskytovala v souladu se svým statutem vhodným způsobem studentům, popř. 

zaměstnancům PF UK, popř. prostředky využívala na zlepšení technického zázemí 

PF UK. Právní dokumenty pro zřízení nadace vypracuje Dr. Tomáš Horáček. 

- informoval o poradě k anglickojazyčné výuce na PF UK, která se konala dne 18. 1. 

2017. Na základě hodnocení výuky jednotlivými vyučujícími budou zváženy 

možnosti dalšího zlepšení programů CLS a LL.M. (včetně propagace). 

2. proděkan Dvořák: 

- informoval KD o zasedání pracovní skupiny pro doktorské studium (doktorská 

platforma) na RUK. V průběhu zasedání byli přítomní seznámeni s novým 

webovým rozhraním, které má celouniverzitně podat veškeré informace o 

doktorských studijních programech na jednom místě. Zástupci fakult byli vyzvání k 

podávání připomínek a námětů do konce ledna 2017. Prof. Royt upozornil na 

propad výjezdů studentů doktorského studia do zahraničí (v té souvislosti byla 

diskutována i problematika stáží) a připomenul, že se jedná i o významné 

akreditační kritérium. Přítomní zástupci fakult se kriticky vyjádřili i k výši stipendií 

pro interní doktorandy, které fakulty musí dotovat; prof. Royt připomenul 

prohlášení ministryně školství o záměru navýšit stipendia.  

3. proděkanka Chromá 

- informovala o nadcházejících a probíhajících propagačních akcích pro uchazeče o 

studium, které zajišťuje pracovní skupina pro propagaci vůči uchazečům 

(Gaudeamus Praha, Veletrh pražských veřejných vysokých škol, Den otevřených 

dveří, skupinové prohlídky fakulty s výkladem) 

- informovala o postupu vyřizování žádostí podle zákona č. 106/1999 Sb.  

4. proděkan Skřejpek  

- předložil písemný podklad „Koncepce zapojení PF UK do Projektu Univerzitní 

inovační sítě“ – kolegium projednalo a zvalo na vědomí 

- předložil písemný podklad (s pracovním názvem) „Paměť Právnické fakulty UK 

v obrazech“ - koncepce a harmonogram Vzali na v  

-     předložil písemný podklad (s pracovním názvem) „Paměť Právnické fakulty UK 

v obrazech“ - koncepce a harmonogram – kolegium projednalo a zvalo na vědomí 

-   podal následující informace: 
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a)  rigorózní práce z let 2000 – 2005 byly předány Archivu UK, všechny práce 

předané Archivu UK budou postupně i v elektronickém katalogu převedeny 

na  Knihovnu Archivu UK 

b) dne 12. 1.  2017 byl proveden orientační průzkum sbírky starých tisků dr. 

Novotným z odd. restaurování Národní knihovny. Naměřené hodnoty jsou dobré, 

až na vlhkost (naměřená 19-20%, doporučená 45-50%), která je výrazně 

nedostačující (způsobuje smršťování, kroucení a praskání kolagenních 

materiálů). jako řešení bylo navrženo zakoupení zvlhčovače a přístroje na 

monitorování klimatu. Po stabilizaci je doporučeno mechanické očištění, lepší 

uložení dle formátu, nejpoškozenější svazky uložit do ochranných krabic (občas je 

možné na ně získat dotaci, budeme sledovat možnosti) a vzácnější svazky 

restaurovat 

c) připravuje se opatření rektora ke zveřejňování habilitačních prací –  budou umístěny 

také v repozitáři a patrně ještě na stránkách fakult 

d) připravuje se opatření rektora k používání systému Turniten pro kontrolu plagiátu 

VŠKP místo Theses 

e) v jaké formě (tj. i listinné)  se budou odevzdávat  VŠKP mají rozhodovat děkani 

svými opatřeními 

5. proděkan Tomášek 

- informoval o termínové nesplnitelnosti OR č. 30/2016, zásady udělování 

výzkumné podpory Donatio Universitatis Carolinae; PF UK nebude pro tuto 

podporu nikoho nominovat 

- informoval o zasedání česko-čínského centra na RUK dne 11. 1. 2017 

6. tajemník 

- informoval o poradě tajemníků fakult s kvestorkou UK dne 18. 1. 2017  

- k návrhu tajemníka KD souhlasí s komerčním pronájmem prostor v budově PF (č. 

38, 120, 300) ve dnech 11. – 12. 2. 2017 pro účely natáčení seriálu „Genius“ (díl o 

A. Einsteinovi) 

- informoval o záměru na vypsání architektonické soutěže na podobu vybraných 

prostor před a v budově PF UK a vyzval členy KD k námětům na využití těchto 

prostor. K formulaci zadání soutěže bude vyzván i AS PF UK 

 

7. KD souhlasí s přiznáním účelových stipendií: 

- Chmel Jan, Macek Dominik, Matuška Dominik za prezentaci fakulty na veletrhu 

vzdělávání Gaudeamus  vč. simulovaného soudního řízení ve dnech 25. – 26. 1. 2017 

v Praze, každému ve výši 800 Kč; doporučuje proděkanka Chromá 

- Pospíšilová Alžběta za přípravu a kompletaci materiálů k propagaci fakulty na 

Veletrhu pražských veřejných vysokých škol v Karolinu dne 2. 2. 2017 ve výši 900 

Kč; doporučuje proděkanka Chromá  

- Kateřina Suchanová na studijní pobyt v Austrálii - Melbourne (meziuniverzitní 

dohoda), doplnění fondu mobility, během LS ak. roku 2016/2017, ve výši 18  000,- Kč 

(oproti žádosti byla částka byla snížena); doporučuje proděkan Damohorský 

 

8. KD souhlasí se zapůjčením místností (prostor) na PF UK: 
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 CENTRUM PRO STUDIUM DIPLOMACIE A POLITIKY 

- m. č. 319 dne 10. 2. 2017 od 16,30 do 19 pro valnou hromadu společnosti 

COMMON LAW SOCIETY: 

- m. č. 303 dne 22. 2. 2017 od 18 do cca 19,30 pro besedu na téma „Vývoj státního 

zastupitelství“; vzhledem k předpokládanému složení hostů KD souhlasí se 

zapůjčením místnosti č. 117 po skončení besedy pro raut 

 CONSENSUAL DISPUTE RESOLUTION COMPETITION (CDCR) Vienna 

- m. č. 38 a 117 dne 22. 1. 2017 (neděle) od 10 hod pro natočení propagačního videa pro 

soutěž CDCR ve Vídni  

  

9. KD souhlasí s následujícími zahraničními cestami učitelů PF: 

- Prof. Tichý, UNI Hamburk, MPI Hamburk, UNI Kiel, konference + rešerše, 30. 1. – 4. 

2. 2017,  jízdné, ubytování, stravné, vedlejší výdaje z jiných zdrojů, pojištění vlastní;    

- Dr. Vybíral, Sydney, studijní pobyt plus navazování kontaktů, 2.– 15. 2. 2017, jízdné, 

ubytování, stravné, vedlejší výdaje z jiných zdrojů, pojištění PF UK;  

- Dr. Pfeiffer, UNI Janov, workshop k projektu Evropské komise, 23. – 25. 2. 2017, jízdné 

jiné zdroje + Progres (Q03), ubytování z jiných zdrojů, stravné Progres (Q03), pojištění 

PF UK; 

- Doc. Horák, Katholische Akademie Mülheim, kolokvium, 11.– 14. 3. 2017, jízdné a 

ubytování Progres (Q02), stravné a vedlejší výdaje z jiných zdrojů, pojištění PF UK; 

- Prof. Tretera, Katholische Akademie Mülheim, kolokvium, 11.– 14. 3. 2017, jízdné a 

ubytování Progres (Q02), stravné a vedlejší výdaje z jiných zdrojů, pojištění PF UK;   

 

   V závěru jednání KD děkan poděkoval předsedovi AS PF UK doc. Wintrovi, který 

v následujícím volebním období AS PF UK nebude senátorem, za spolupráci AS PF UK  a  

KD, která vždy sledovala zájmy fakulty a univerzity.  

 

 

Zapsal JUDr. Jiří Hřebejk, tajemník fakulty 

Schválil Prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc., děkan fakulty 

 

Příloha: 

Návrhy do 8. kola SVV na rok 2017 – podklad pro jednání KD 19. 1. 2017 

Navrhovatel Název projektu Finanční 

požadavky 

na 1. rok 

řešení 

 

Doba 

řešení 

projektu 

Počet 

doktorandů 

v projektu 

Prof. JUDr. Michal 

Skřejpek, DrSc. 

 

Kritická analýza pramenů práva se 

zřetelem na problémy jejich 

interpretace a retroaktivitu. 

 

 

760 000 

 

3 roky 

 

26 

JUDr. Jan Tryzna, Ph.D. 

 

Právní aspekty vlivu 

institucionálních proměn na princip 

dělby moci na národní, mezinárodní 

 

700 000 

 

3 roky 

 

15 
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a nadnárodní úrovni. 

 

Prof. JUDr. Marie 

Karfíková, CSc. 

Finance a informační technologie 

jako hybatelé právní regulace 

v zemích Evropské unie a jejich 

trestněprávní aspekty. 

 

 

800 000 

 

2 roky 

 

20 

JUDr. Magdaléna 

Svobodová, Ph.D. 

Právní vědomí: pojem, formování, 

účinky se zvláštním zřetelem 

k působení Listiny základních práv 

Evropské unie na právní vědomí 

v České republice. 

 

 

860 000 

 

3 roky 

 

18 

JUDr. Daniel Patěk, Ph.D. 

 

Principy soukromého práva – jejich 

vyjádření v úpravě obchodního 

práva, mezinárodního práva 

soukromého a medicínského práva a 

jejich interpretační role při nalézání 

práva v případě sporu. 

600 000 2 roky 11 

CELKEM 

 

 3 720 000   

 

 

Navrhovatel Název konference Finanční 

požadavky 

na 1. rok 

řešení 

 

Doba 

řešení 

projektu 

Počet 

doktorandů 

v projektu 

JUDr. PhDr. Marek Antoš, 

Ph.D. 

Aktuální problémy ústavního práva. 250 000 3 6 

Prof. JUDr. Jan Pichrt, 

Ph.D. 

„Sdílená ekonomika – sdílený právní 

problém?“ 

200 000 1 9 

Prof. JUDr. Milan 

Damohorský, DrSc. 

Europeizace a globalizace veřejného 

práva z pohledu adaptací na změny 

klimatu 

220 000 3 5 

CELKEM 

 

 670 000   

 

 

 

   Počet Suma  % 

CELKEM 

 

8 4 390 000 100 000 

z toho: 

 

   

PROJEKTY 

 

5 3 720 000 84,74 

KONFERENCE 

 

3 670 000 15,26 
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Dodržena podmínka dle Zásad: nejvýše 20% na konference z celkových požadovaných 

finančních prostředků 

 


